
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 69 

LXIX Posiedzenie w dniu 26 października 2023  

Obrady rozpoczęto 26 października 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:46 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Informację stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 
OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNY (1) 

Arleta Adamczak 

 



2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek sesji został przesłany do radnych 

w stosownym terminie, w związku z powyższym nie ma obowiązku odczytania. 

Uwag do porządku sesji nie było. 

Poinformował, że zgodnie z ustaleniami na posiedzeniu wspólnym Rady Miejskiej Śmigla 

został przygotowany projekt uchwały w sprawie Apelu dotyczącego Uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/641/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie 

eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga, który poinformował, 

że apel powstał w związku z tym, że Sejmik Województwa Wielkopolskiego podjął uchwałę, 

w której obliguje do wymiany piecy najstarszej generacji. 

Zwracając uwagę na sytuację ekonomiczną, polityczną, geopolityczną, a także obecną sytuację 

na świecie oraz sygnały  mieszkańców o obawach, że nie zdążą wymienić wyżej wymienionych 

piecy, powstał projekt uchwały w sprawie apelu, aby wydłużyć czas terminu wymiany tych 

piecy.  

Przewodniczący Rady poinformował, że aby wprowadzić projekt uchwały do porządku obrad, 

musi zostać to przegłosowane przez Radnych. W związku z tym, zapytał, kto jest  za 

wprowadzeniem projektu uchwały w pkt. 8, ppkt. 5. 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad sesji w pkt. 8, ppkt. 5 projektu uchwały w sprawie Apelu 

dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z 

dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego 

ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

 

 

 

 

 

 



Głosowano w sprawie: 
Przedstawienie porządku sesji ze zmianami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

3. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady. 

Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji i jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, 

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 
Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 
Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak poinformowała, że Uchwały są w trakcie realizacji. 

Informacje stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 



6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny poprosił o szczegółowe informację dotyczące 

zarządzenia w sprawie ogłoszenia wykazu lokalu użytkowego, położonego w Starej Przysiece 

Pierwszej przeznaczonego do użyczenia w trybie bezprzetargowym.  

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak poinformowała, że lokal o którym mowa to 

pomieszczenie w sali wiejskiej na piętrze, które użyczane jest nieodpłatnie Kole Gospodyń 

Wiejskich. 

 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 
Brak 

 

8. Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023 

Informację stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła, która poinformowała, że zmiany 

dotyczą dochodów, wydatków i przychodów, które obejmują: 

 zwiększenie planu dochodów z lokat o 8.600, 00 zł, oraz ze stołówek szkolnych                            

i przedszkolnych o 45.000, 00 zł, 

 oszczędność  na zakupie usług pozostałych 80.000, 00 zł, 

 w drogach publicznych gminnych dwa zadania w ramach Funduszu Sołeckiego,                               

a konkretnie to: 

1. przebudowa drogi gminnej w Czaczu ( droga do Cegielni ), 

2. budowa chodnika przy ul. Leśnej w Morownicy. 

 oświata i wychowanie: 

 korekta in plus wynosząca ponad 200.000, 00 zł, która zostanie wprowadzona                    

w dotacji podmiotowej dla Przedszkola Publicznego w Starym Bojanowie, 

 w październiku przeprowadzana jest druga aktualizacja podstawowej kwoty 

dotacji, uwzględniając dane z SIO do 30 września 2023 roku, 

 wprowadzane są przesunięcia środków miedzy rozdziałami i paragrafami na 

wniosek  dyrektorów jednostek oświatowych. 

 wydatki na zasiłki ukryte i celowe zostaną zwiększone o 20.000, 00 zł na wniosek 

kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu, 

 wydatki na rodziny zastępcze zostaną zwiększone o 33.600, 00 zł, ze względu na 

pojawienie się kolejnej rodziny zastępczej na terenie Gminy Śmigiel, 

 wzrost wydatków związanych z oczyszczaniem miast i wsi. W tym przypadku 

dokonano korekty planu in plus, która wynosi 40.000, 00 zł, 

 przesunięcia w ramach Funduszu Sołeckiego, dotyczące utrzymania zieleni, 

 w zakresie Kultury Fizycznej i Sportu, zanotowano wyższe wydatki, związane                                  

z utrzymaniem boisk, co oznacza dodatkowe obciążenia, które wyniosły 40.000, 00 zł, 

 po uwzględnionych przychodach Gmina dysponuje kwotą 200.000, 00 zł, która 

zostanie przekierowana na dotację podmiotową. 

Skarbnik Śmigla poinformowała, że 26 października 2023 r. Burmistrz Śmigla Małgorzata 

Adamczak złożyła autopoprawki do projektu wyżej omawianej uchwały, które dotyczą 

zarówno dochodów, jak i wydatków w budżecie Gminy Śmigiel. Główną przyczyną 

wprowadzenia autopoprawek są dyspozycje Wojewody Wielkopolskiego oraz informacje                      

z Krajowego Biura Wyborczego. Informację stanowi załącznik nr. 6 do protokołu. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo-Gospodarczej Alfred Splisteser poinformował, 

iż na posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany bez autopoprawek. 

 



Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14,  

PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2023 z autopoprawkami..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, 

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

2) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2023-2035 

Informację stanowi załącznik nr. 7 do protokołu. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła, która poinformowała, że jeśli 

chodzi o dochody, wydatki i przychody, zmiany odzwierciedlają podjętą wyżej uchwałę oraz 

dwa Zarządzenia Burmistrza, jakie miały miejsce pomiędzy sesjami. Jeśli chodzi                                        

o przedsięwzięcia, to obejmują one budowę chodnika przy ulicy Leśnej w Morownicy oraz 

przebudowę drogi gminnej w Czaczu ( droga do Cegielni ). 

Skarbnik Śmigla poinformowała, że do tej uchwały Burmistrz Śmigla również złożyła                          

26 października 2023 r. autopoprawkę, która dotyczy, tylko i wyłącznie dochodów i wydatków 



zawartych w autopoprawkach do uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Śmigiel na rok 2023. Informację stanowi załącznik nr. 8 do protokołu. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo-Gospodarczej Alfred Splisteser poinformował, 

iż na posiedzeniu komisji, projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany bez autopoprawek. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski zwrócił się z prośbą o objaśnienie do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczące tabeli nr. 5, ponieważ zauważył, że kwota po 

zmianach jest taka sama jak przed zmianami.  

Skarbnik Śmigla poinformowała, że zmiana ta zostanie skorygowana przy wprowadzeniu 

autopoprawek.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2023-2035. .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2023-2035 z 

autopoprawkami..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 



3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Informację stanowi załącznik nr. 9 do protokołu. 

Projekt uchwały przedstawiła Katarzyna Szady – kierownik ds. Podatków, Opłat i Windykacji, 

która poinformowała, że proponowana wysokość stawek podatku od nieruchomości na rok 

2024 miałaby wynosić 15 % wzrostu w stosunku do roku 2023 i mieszczą się w ramach 

maksymalnych stawek, opublikowanych przez Ministra Finansów. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski mając na uwadze obecne trudne czasy dla 

społeczeństwa, zaproponował, aby stawki podatku od nieruchomości na rok 2024 podnieść                

o 12,5 % w stosunku do roku poprzedniego, a nie o 15 %, jak zostało to przedstawione                          

w omawianym projekcie uchwały.  

Zapytał, czy obniżenie stawek nie będzie miało wpływu na sytuację finansów Gminy. 

 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że jest to możliwe, ponieważ było to analizowane  ze 

Skarbnikiem Śmigla i myśli, że jest to realne. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości ze stawki 15% na 12,5 %..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości ze zmianami..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

4) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Śmigiel 

Informację stanowi załącznik nr. 10 do protokołu. 

Projekt uchwały przedstawiła Katarzyna Szady – kierownik ds. Podatków, Opłat i Windykacji, 

która poinformowała, że proponowana wysokość rocznych stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Śmigiel miałaby wynosić 7 % wzrostu w stosunku do roku 

2023 i mieszczą się w ramach maksymalnych stawek opublikowanych przez Ministra 

Finansów. 

Poinformowała, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest miejsce wykropkowane, z uwagi 

na to, że do 24.10.2023 r. w Monitorze Polskim nie było ogłoszonych minimalnych stawek , 

które Minister Finansów ogłosił. W tym miejscu ma być dopisane „12 października 2023 r.”  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
uzupełnienia zapisu do uchwały.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Śmigiel.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13,  

PRZECIW: 1,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

PRZECIW (1) 

Alfred Splisteser 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

5) w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 

XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw. 

Informację  stanowi załącznik nr. 11 do protokołu. 

Projekt uchwały został omówiony przez Zastępcę Burmistrza Śmigla Marcina Jurgę w pkt. 2 

protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski złożył wniosek formalny o dopisanie do 

paragrafu 2, punktów: 

 Radnych Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z okręgu nr 6, 

 Rad Miast i Gmin Województwa Wielkopolskiego. 

Dodał, że jest 7 Radnych Sejmiku Województwa Wielkopolskiego z okręgu nr. 6 oraz, że 

obejmuję on powiaty: gostyński, grodziski, kościański, krotoszyński, leszczyński, 

nowotomyski, rawicki, wolsztyński oraz miasto na prawach powiatu – Leszno. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
uzupełnienie do par. 2 pkt. 4 i pkt. 5.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  

PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego           

nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze 

województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji,                  

w których następuje spalanie paliw ze zmianami. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14,  



PRZECIW: 0,  

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0,  

BRAK GŁOSU: 0,  

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław 

Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Arleta Adamczak 

 

 

9. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 
Brak 

 

10. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 
Brak 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał, czy wstrzymanie prac na ul. Farnej w Śmiglu, w związku 

z przeprowadzeniem przez Konserwatora Zabytków badań, spowoduje wzrost kosztów 

remontu tej ulicy. 

Wiceburmistrz odpowiedział, że będzie to koszt zwiększony o ok. 30.000, 00 zł. Koszty te 

poniesie Zakład Komunalny w Śmiglu. 

Zaproponował, aby szczegóły wyjaśnił Prezes Zakładu Komunalnego Tomasz Pawlak, który 

poinformował, że doszedł koszt badań archeologicznych, ponieważ podczas prowadzenia prac 

odkryto szczątki ludzkie. W związku z tym konieczne było stworzenie pełnej dokumentacji. 

Koszt będzie niższy o 10.000, 00 zł w stosunku do tego, który podał Wiceburmistrz, czyli ok. 

20.000, 00 zł. 

 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał, czy jeszcze przed zimą zostanie zrobione poziome 

oznakowanie na ulicy Leszczyńskiej w Śmiglu. 

Zapytał również, czy jest możliwość zrobienia zakazów zatrzymywania się na ul. Sienkiewicza, 

tak samo, jak jest na rynku, czyli z możliwością zatrzymania się do 15 minut. 

Ostatnie pytanie brzmiało, czy można zlikwidować znak „nie dotyczy rowerów” na                                

ul. Ogrodowej od strony Starego Bojanowa, ponieważ zgodnie z tym oznakowaniem, mimo 

ścieżki rowerowej, może pod prąd jechać na jezdni rowerzysta, co stwarza niebezpieczeństwo. 

 

Kierownik wydziały Infrastruktury oraz Zamówień Publicznych i Planowania Przestrzennego 

Hanna Skałecka poinformowała, że oznakowanie na ulicy Sienkiewicza jest  w trakcie 

realizacji. Projekt organizacji ruchu został zatwierdzony i do końca tygodnia mają zostać 

przestawione znaki i powieszone tabliczki dot. 15-sto minutowego czasu zatrzymywania. 

 

Kierownik Hanna Skałecka powiedziała, że jest problem z poziomym oznakowaniem na                    

ul. Leszczyńskiej, ponieważ Starostwo Powiatowe  w Kościanie odrzuciło przygotowany 

projekt organizacji ruchu, dlatego, że strzałek nie stosuje się na takich drogach.  

Radny Sławomir Grzelczyk powiedział, że w Kościanie na podobnych drogach jest takie 

oznakowanie i nie rozumie tej decyzji.  



Kierownik Skałecka powiedziała, że pracownica Urzędu Michalina Lewandowska była                        

w Starostwie Powiatowym w Kościanie i osobiście rozmawiała z Naczelnikiem, który 

potwierdził, że taka organizacja ruchu nie zostanie zatwierdzona. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał, czy jest takie potwierdzenie na piśmie. 

Hanna Skałecka odpowiedziała, że nie.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby wysłać pismo do Starostwa Powiatowego                               

w Kościanie, podając m.in. przykłady podobnych, istniejących dróg z takim oznakowaniem                           

w Kościanie.  

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski poinformował, że to on był 

wnioskodawcą takiego oznakowania, ponieważ bardzo często kierowcy wjeżdżają pod zakaz 

wjazdu i prosi o dalsze działanie w tej sprawie. 

 

Radny Rafał Klem zapytał, czy wiadomo już coś o oznakowaniu ograniczenia prędkości                 

do 40 w Koszanowie. 

Kierownik wydziały Infrastruktury oraz Zamówień Publicznych i Planowania Przestrzennego 

odpowiedziała, że organizacja ruchu jest gotowa do złożenia w Starostwie Powiatowym                         

w Kościanie. 

 

Radny Sławomir Grzelczyk dopytał, czy zdjęcie tabliczki na ul. Orzeszkowej tez musi być 

zatwierdzone przez Starostwo Powiatowe w Kościanie. 

Kierownik Hanna Skałecka, odpowiedziała, że musi być zatwierdzone. 

 

Wiceprzewodniczący Krzysztof Łączny zapytał, czy jest możliwość wprowadzenia na ulicy 

Przemysłowej w Przysiece Polskiej znaku zakazu zatrzymywania się i postoju dla samochodów 

ciężarowych, ponieważ jest tam ogromny problem. 

Hanna Skałecka powiedziała, że trzeba w takiej sytuacji przygotować projekt organizacji ruchu, 

ale z przepisów wynika, że jeśli nie ma miejsca wyznaczonego do parkowania w terenie 

zabudowanym to można zatrzymywać się w terenach, które są do tego wyznaczone. 

Zaproponowała, aby w tej sytuacji policja robiła częściej kontrole w tym miejscu, ponieważ 

tam nie ma wyznaczonego miejsca do parkowania.  

Wiceprzewodniczący Krzysztof Łączny poinformował, że był zgłaszany problem na policję                             

i uzyskano odpowiedź, że jedynym wyjściem w tej sytuacji właśnie jest postawienie znaku 

zakazu zatrzymywania się i postoju samochodów ciężarowych.  

Kierownik Hanna Skałecka powiedziała, że może zaprojektować taką organizację ruchu                           

i spróbować ją zatwierdzić w Starostwie Powiatowym w Kościanie.  

  

12. Zakończenie sesji.  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

 

        Przewodniczący 

       Rady Miejskiej Śmigla 

/-/ Wiesław Kasperski 

 

  

Przygotowała: Beata Lester 


